
Protokół Nr II/06
z obrad II sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu  5 grudnia 2006 r.

Obrady rozpoczęły się o godz. 14,00 i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady  Miejskiej w 
Miliczu  Halina  Smolińska.  W obradach  uczestniczyło  20  radnych.  Przewodnicząca  Rady 
stwierdziła quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne decyzje.

( lista obecności – zał. nr 1)

Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję panie i panów radnych  oraz liczną grupę 
zaproszonych gości bez ich wymieniania , z uwagi na to, aby kogoś nie pominąć.

Przystępując  do  realizacji  podpunktu  2   -  rozpatrzenie  wniosków  w  sprawie  zmiany 
porządku obrad – Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie wpłynął żaden wniosek o 
zmianę porządku obrad, tak więc  Rada będzie obradować według przedłożonego  radnym i 
podanego do publicznej wiadomości porządku obrad.

( zawiadomienie i porządek obrad – zał. nr 2)

W punkcie 2 porządku obrad -  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji – Przewodnicząca 
Rady  poinformowała o obowiązujących regulacjach statutowych dotyczących przyjmowania 
tego dokumentu , materia ta uregulowana jest w § 60 statutu i przyjęcie protokołu odbywa się 
w ten sposób, że jeśli nie zgłoszono do niego zastrzeżeń  lub poprawek, to protokół uważa się 
za przyjęty.  W przypadku wniesienia  zastrzeżeń   lub  poprawek o  ich  przyjęciu  decyduje 
Rada. Protokołu się nie przyjmuje poprzez głosowanie.
Przewodnicząca Rady zapytała o   zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z I sesji Rady
Miejskiej w dniu 27 listopada br., który  był do wglądu na stanowisku ds. obsługi Rady.
Uwag  i  poprawek  nie  zgłoszono  w  związku  z  tym Przewodnicząca  Rady  stwierdziła,  iż 
protokół Nr I/ 06 z obrad Inauguracyjnej sesji Rady w dniu 27 listopada br. został przez  Radę 
przyjęty i zarządziła przejście do realizacji punktu 3 porządku obrad – Podjęcie uchwały w 
sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.

Przewodnicząca Rady  wyjaśniła, że zgodnie z art. 190 ust. 3 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r.  – 
Ordynacja  wyborcza  do  rad  gmin,  rad  powiatów i  sejmików województw –  wygaśnięcie 
mandatu radnego stwierdza Rada  w formie uchwały w terminie najpóźniej 3 miesięcy od 
wystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu.
Jedną z przyczyn wygaśnięcia mandatu radnego jest wybór na wójta, burmistrza prezydenta. 
Z uwagi na to, że p. Damian Stachowiak został wybrany Burmistrzem Gminy Milicz i w 
związku  z  tym  zrzekł  się  mandatu  radnego,   Rada   zobligowana  jest  podjąć  uchwałę 
stwierdzającą wygaśnięcie mandatu. Uchwałę podejmuje się zwykłą większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady  ( art.  14 ustawy o samorządzie  
gminnym). Rada po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu radnego podejmuje na następnej sesji 
Rady  uchwałę o wstąpieniu  kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno 
największą  liczbę głosów. Uprawniony kandydat może zrzec się tego prawa w ciągu trzech 
dni od daty doręczenia zawiadomienia o przysługującym mandacie.

Przewodnicząca Rady zapytała o uwagi lub pytania do przedłożonego projektu uchwały.
Pytań i uwag  nie zgłoszono w związku z  tym Przewodnicząca  Rady zarządziła głosowanie 
nad przyjęciem uchwały.
Wynik głosowania: głosowało 20 radnych, za przyjęciem uchwały oddano 20 głosów.



Uchwała Nr II/3/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 5 grudnia 2006 r.

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego

( zał. nr 3 )

W punkcie 4 porządku obrad – Złożenie  ślubowania przez nowo wybranego Burmistrza 
Gminy  Milicz  –  Przewodnicząca  Rady  Halina  Smolińska  poinformowała,  że  objęcie 
obowiązków przez Burmistrza następuje z chwilą  złożenia ślubowania  wobec Rady poprzez 
odczytanie roty ślubowania zawartej w art. 29 a  ustawy o samorządzie gminnym.
Poprosiła  p. Damiana Stachowiaka o złożenie ślubowania wobec Rady.

Nowo wybrany Burmistrz Gminy Milicz Damian Stachowiak złożył ślubowanie wobec Rady 
Miejskiej w Miliczu odczytując rotę ślubowania:

„Obejmując urząd Burmistrza Gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, a 
powierzony  mi  urząd  sprawować  będę  tylko  dla  dobra  publicznego  i  pomyślności 
mieszkańców gminy”  Ślubowanie zakończył zdaniem : „ Tak mi dopomóż Bóg”.

Następnie  Burmistrz  Damian  Stachowiak  przedstawił  się  Radzie  informując  o  swoim 
wykształceniu,  pracy  zawodowej   oraz  powiedział,  że  nie  zna  jeszcze  problematyki 
samorządowej  i dlatego objęcie tej funkcji nie odbywa  się bez pewnych emocji.
Przedstawił  też  Radzie,  oraz  obecnym  na  sesji.  swoje  zamierzenia  co  do  sposobu 
sprawowania władzy.  Jako podstawę podejmowanych działań  przyjął  program wyborczy, 
który  znalazł  uznanie  w  oczach  opinii  publicznej  i  wymienił  jego  elementy  o  znaczeniu 
fundamentalnym.

                                                   Tekst wystąpienia Burmistrza – zał. nr 4.

Gratulacje i kwiaty  w imieniu Rady złożyła  Przewodnicząca Rady Halina Smolińska.
Następnie  ogłosiła  7   minutową  przerwę  w  obradach  jak  to  nazwała  techniczną,  aby 
umożliwić  odebranie przez Burmistrza gratulacji i kwiatów od przybyłych na sesję gości i 
delegacji z różnych środowisk.

Radny Edmund  Bienkiewicz  prosił  o  udzielenie  głosu,  gdyż  chciał  się  ustosunkować  do 
wystąpienia Burmistrza. Z wystąpienia radnego można było wnioskować, iż  zamierza zgłosić 
wniosek o zmianę porządku  obrad.

Przewodnicząca Rady przypomniała,  że  ogłosiła  już  przerwę  w obradach i  ustalenie  to 
obowiązuje,  ale  zobowiązała  się  do   poczynienia  uzgodnień  wobec  spraw podniesionych 
przez radnego Edmunda Bienkiewicza.

W trakcie przerwy wyjaśniono, że radny Edmund Bienkiewicz zamierza ustosunkować się do  
wystąpienia Burmistrza i zamiar ten może zrealizować poprzez zabranie głosu bezpośrednio  
po przerwie  lub w punkcie 8. Komunikaty i wolne wnioski.
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Po  przerwie  przystąpiono  do  realizacji   punktu  5  porządku  obrad  –  Sprawozdanie 
ustępującego Burmistrza o stanie  Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Halina  Smolińska  poprosiła  ustępującego   Burmistrza   Ryszarda 
Mielocha  o złożenie sprawozdania.

Burmistrz Ryszard Mieloch odczytał obszerny tekst  sprawozdania, który stanowi zał. nr 5 do 
protokołu.

Zwracając się do Burmistrza Damiana Stachowiaka powiedział, że oddając Gminę w dobre 
ręce  życzy, aby spełniło się życzenie dobrej i przyjaznej współpracy z radnymi, aby trudne 
sprawy  Gminy   zostały  zrealizowane  przy  udziale  mieszkańców.  Następnie  Burmistrz 
Ryszard  Mieloch  wręczył  wiązankę  kwiatów  swojemu  następcy  p.  Damianowi 
Stachowiakowi.  W tym samym czasie  Zastępca Burmistrza Jadwiga Miłkowska wręczyła 
wiązankę  kwiatów  Przewodniczącej Rady Halinie Smolińskiej.

Przewodnicząca  Rady  Halina Smolińska poinformowała,  że z prośbą o udzielenie głosu 
zwrócił się Przewodniczący Rady Powiatu p. Cezary Sierpiński i poprosiła p. Sierpińskiego o 
zabranie głosu.

Przewodniczący Rady powiatu Cezary Sierpiński zapowiedział, że Jego wystąpienie będzie 
wyjątkowo krótkie. Powiedział, że współpracował z panem  Mielochem w Stowarzyszeniu 
Gmin i  Powiatów Doliny  Baryczy  i  Pan Mieloch zawsze zabiegał o stabilność i solidarność 
w  Stowarzyszeniu  .  Na  pamiątkę  przekazał   książkę  pt.  „Las”   przedstawiającą  obraz 
leśnictwa polskiego. Prosił także nowego Burmistrza o przyjęcie takiej samej  ksiązki  oraz o 
potraktowanie lasów milickich jako szansy rozwoju tej miejscowości.

Po  krótkim  wystąpieniu  Przewodniczącego  Rady  Powiatu,  Przewodnicząca  Rady  Halina 
Smolińska  złożyła podziękowania  od Rady dla ustępującego Burmistrza wręczając wiązankę 
kwiatów,  natomiast   Wieceprzewodniczący   Rady   Adam  Jaskulski   wręczył  wiązankę 
kwiatów   Zastępcy  Burmistrza Jadwidze Miłkowskiej.

W punkcie 6 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych  komisji  Rady –  Przewodnicząca  Rady  Halina  Smolińska  wyjaśniła  ,  że  składy 
komisji Rady Miejskiej zawarte w  załącznikach do projektu uchwały, zostały ustalone na 
podstawie  zgłoszeń  radnych.  Statut  Gminy  Milicz  nie  określa  liczby  członków 
poszczególnych  komisji  Rady, pozostawiając do decyzji  Rady  sposób ustalenia składów 
poszczególnych  komisji.  Wydaje  się,  że  najlepszą  metodą  ustalenia  składu  komisji  jest 
deklaracja  radnych o woli  przystąpienia do określonej stałej  komisji,  czy czym radny ma 
obowiązek przystąpienia do jednej komisji , lecz nie może być członkiem więcej niż dwóch 
komisji Rady. Z obowiązku przynależności do komisji zwolniony jest tylko  Przewodniczący 
Rady ( reguluje to rozdział 4  statutu).  Uchwałę podejmuje się  zwykłą większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady.

Przewodnicząca Rady zapytała o uwagi do projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono w związku 
z tym zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Wynik głosowania: głosowało 20 radnych, za przyjęciem uchwały oddano 20 głosów.

Uchwała Nr II/4/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 5 grudnia 2006 r.
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w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady

( zał. nr 6 )

W  punkcie  7  porządku  obrad  –  Interpelacje  i  zapytania  –  Przewodnicząca  Rady 
poinformowała,  że  nie  wpłynęła  jeszcze  żadna   interpelacja  i   zwróciła  się  do  Rady  o 
zgłaszanie zapytań.
Zapytań nie zgłoszono w związku z tym  przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad 
– Komunikaty i wolne wnioski.

Zgodnie  z  wcześniej  podjętymi  ustaleniami,  Przewodnicząca  Rady  Halina  Smolińska 
udzieliła głosu radnemu Edmundowi Bienkiewiczowi, który deklarował zamiar odniesienia 
się do wystąpienia Burmistrza Gminy  Damiana Stachowiaka.

Radny Edmund Bienkiewicz zabierając głos powiedział min.:
- w pierwszej kolejności zwracając się do  nowego Burmistrza złożył Mu gratulacje  z tytułu 
    podjęcia  obowiązków i  odwagi ,
-   zwrócił uwagę na ogrom wyzwań i problemów jakie wiążą się  z piastowaniem tej funkcji, 
    a po stronie Burmistrza brak jest doświadczenia w pracy samorządowej – Pan Burmistrz na 
    wstępie sam przyznał, że takiego doświadczenia nie ma i w tym sensie należy 
     pogratulować Mu odwagi.
       Odnosząc się do tekstu wystąpienia  zauważył, że problemem jest zawsze to, że brakuje 
realizacji zgłaszanych deklaracji.  Oświadczył, iż myślał,  że po 16 latach demokracji mógł 
spodziewać  się  tego,  że  potrafi  się  lepiej  ze  sobą  rozmawiać  i  porozumiewać.  Gdyby te 
wszystkie  rozmowy na etapie  tworzenia koalicji  zostały nagrane i  ujawnione,  to  wszyscy 
byliby tym zaskoczeni. Wyraził przekonanie, że przejmowanie władzy nie będzie się odbywać 
za wszelką cenę. Powiedział, że chce wskazać na pewne elementy i życzyć,  aby Jego słowa 
były wzięte pod uwagę. 
       Burmistrz  deklaruje   że  jest  za  przejrzystością  i  otwartością   i  jako radny będzie 
obserwował działania Burmistrza  , gdy  Burmistrz nie potwierdzi zgłaszanych  deklaracji 
działaniami , to może na tym bardzo mocno stracić. Wyraził stanowisko, że chce, aby Jego 
glos był przez Burmistrza rozważony.
Zwrócił uwagę na trzy istotne elementy:
- obsadzenie stanowisk Zastępców Burmistrza  - winny to być kompetentne osoby,
- pracownicy Urzędu Miejskiego – nikt nie jest do końca zadowolony z pracy administracji,
  ale to nie wynika tylko  z winy pracowników, należy mieć na uwadze to, że w tym Urzędzie 
jest wielu  kompetentnych i doświadczonych ludzi i należy im tylko dać szansę na  dobrą 
pracę,
- działania inwestycyjne – w zasadzie winno się realizować  politykę poprzedniej władzy, 
chyba że ewidentnie się  wykaże, że była  ona błędna.

Zwracając się do radnych  podniósł kwestie współpracy radnych o różnych poglądach. Jak 
zauważył  najważniejsza jest  otwartość.  Można rządzić  przy pomocy stworzonej  koalicji  i 
ramach jej podjąć prawie wszystko. Radny, który bez refleksji podnosi rękę, nie przemyślał 
swojej decyzji o kandydowaniu na radnego i jego roli w Radzie.
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Przewodnicząca  Rady  podziękowała  radnemu  Edmundowi  Bienkiewiczowi   za  zabranie 
głosu.  Zadeklarowała  wzięcie  sobie  do  serca  podniesionych  spraw.  Oświadczyła,  że  jest 
życzliwa i transparentna.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że podejmie w najbliższym czasie procedurę związaną 
z obsadzeniem mandatu radnego. Poprosiła  radnych o krótkie robocze spotkanie na sali nr 3.
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  II  sesji    Rady  Miejskiej  w  Miliczu, 
Przewodnicząca Rady ogłosiła zamknięcie obrad II sesji Rady  Miejskiej w Miliczu w dniu 5 
grudnia 2006 r. Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 15,20.

Protokołowała                                                                           Przewodnicząca Rady

Halina Kusch                                                                                 Halina Smolińska 

5


